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SDR. OMME ● GRINDSTED

75 34 10 81
INFO@WESTERGAARD-EL.DK

WWW.WESTERGAARD-EL.DK

EL-INSTALLATIONER
• Industri
• Nybygning
• Til- og ombygning
• Landbrug/Markvanding

• Solcelleanlæg
• EDB/Data
• Salg og rep. af hvidevarer

Salg og montage af varmepumper
VE-installatør

ELARBEJDE - VARMEPUMPER - MONTAGEOPGAVER

Elarbejde - Varmepumper

Din lokale elektriker

24 TIMERS SERVICE

VVS ARBEJDE

FJERNVARME OG JORDVARME

LUFT TIL VAND OG LUFT TIL LUFT 
VARMEPUMPER

INDUSTRI OG LANDBRUG

TLF. 44 10 19 14
EN DEL AF WWW.BCENERGISERVICE.DK

K L O A K M E S T E R
T H O M A S  V E S T E R B Y

T L F .  4 0 4 2  9 2 4 0
T V @ V E S T E R B Y M I L J O . D K

• TV-inspektion
• Højtryksspuling
• Slamsugning

• Støbe og Jordarbejde
• Kloakering og Dræn
• Alt i belægning

MILJØ        ENTREPRENØRSERVICE  APS
Buelundvej 1, Blåhøj  
7330 Brande       
Tlf: 75 34 81 22

- en del af 

Buelundvej 1, Blåhøj 
7330 Brande

www.blåhøj-el.dk
Tlf: 75 34 50 17

EL arbejde  -  Hvidevarer  -  Lamper -  Brugskunst  -  Industri 
Landbrug   -  Private   -   Jordvarme   -  Varmepumper   -  VVS

I lørdags afholdt Bor-
ger og Erhverv Jule-
træstænding for tre-
die år i træk.
Sdr. Omme har taget 
arrangementet til sig, 
så meget, at vi allere-
de kalder det en tradi-
tion. 
Der var stor opbak-
ning, tæt ved 400 børn 
og voksne deltog lør-
dag aften.  

Juletræstænding - en magisk aften

- Af Liset Daniel Egsgaard, 
Borger og Erhverv.

Det var en helt fantastisk 
og magisk aften, det var 
så smukt med det lange 
fakkeloptog efter Varde 
Garden, og der var en 
helt særlig magisk jule-
stemning på Sig-Engen. 
Alle hyggede sig, og det 
lykkedes at få tændt lyset 
i juletræet med hjælp fra 
julemandens magi. 
Der var dog blevet spot-
tet et par lokale elektrike-
re i løbet af ugen, i en lift 
ved træet.

Som noget nyt var der 
underholdning og sang 
med Ulven Manoa, hvor 
alle børn og voksne sang 
godt med, inden jule-
manden delte slikposer 
ud til børnene. 

Der var igen i år lagt vægt 
på, at det skulle være et 
arrangement, hvor alle 
havde mulighed for at 
deltage. Der var gratis 
risengrød sponsoreret 
af Lyngposten og gratis 
æbleskiver, gløgg og kaf-
fe til alle fremmødte.

Der var heldigvis mad 
nok, trods det store frem-
møde. Der blev serveret 
1500 æbleskiver, 25 liter 
risengrød, 15 liter gløgg 
og 15 liter kaffe samt en 
masse saftevand.
Men det kneb lidt med 
servicet, så der måtte 
handles ekstra ind midt i 
arrangementet.
Der var en som udtalte, 
med et smil på læben, at 
det var første gang hun 
havde spist risengrød 
med en gaffel, og det sy-
nes vi da egentlig er et 
sjovt minde. 

Aftenen sluttede af med 
at trække en vinder af 
konkurrencen, om et ga-
vekort på 500 kr., til en af 
byens erhvervsdrivende. 
Vanja Rasmussen var 
den heldige vinder, og 
hun havde valgt Klinik for 
Fodterapi. Tillykke.

Der er lagt mange frivilli-
ge timer i arrangementet, 
og det er det hele værd, 
når vi ser så flot en op-
bakning, og mærker det 
fællesskab, der er her i 
vores by.

Se flere billeder inde i avisen.

JYSK FUGE
OG MONTAGE SERVICE
FACADERENOVERING/FUGESERVICE

TLF. 22 45 28 79
KONTAKT@JYSKFUGEOGMONTAGESERVICE.DK

WWW.JYSKFUGEOGMONTAGESERVICE.DK

Foto: Jacob Cramer Foss.

Foto: Jacob Cramer Foss.
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Gudstjenester i
Sdr. Omme Kirke

Højmesse
Jette Rosendal 

Søndag 8/12 kl. 10.30

Gudstjeneste
v/Karin Engmarksgaard 
Søndag 15/12 kl. 9.00

Højmesse
Jette Rosendal 

Søndag 22/12 kl. 10.30

Gudstjenester
v/Jette Rosendal 
Søndag 24/12 

 kl. 11.00: Børnejuleaftens-  
 gudstjeneste
 kl. 13.00: Juleaftensguds-
 tjeneste
 kl. 15.00: Juleaftensguds-
 tjeneste

1. juledagsgudstjeneste
v/Jette Rosendal 

Onsdag 25/12 kl. 10.30

2. juledagsgudstjeneste
v/Jette Rosendal 

Torsdag 26/12 kl. 10.30

Gudstjeneste
v/Karin Engmarksgaard 
Søndag 29/12 kl. 9.00

www.sdrommekirke.dk

Bestyrelsen 
i Den Selvejende 

Institution Lyngposten
Formand:

Peter Sørensen
Næstformand:

Lucas Hansen
Kasserer:

Poul Erik Høj
Menige medlemmer:

Liset Daniel Egsgaard
Mogens Jørgensen

Suppleanter:
Susanne Møller Randeris
Preben Lynge Jensen

LYNGPOSTEN
D E N  S E L V E J E N D E  I N S T I T U T I O N

Træet til døren

Juletræssalg
Gratis fragt

Normann Normann pot Rødgran pot

LYNGPOSTEN
udkommer hver tirsdag 

på www.lyngposten.com

Det er muligt at læse Lyngposten 
på Biblioteket og på Omme Plejehjem.

Ønsker du Lyngposten leveret i 
din postkasse, kan du bestille et 
hel- eller halvårsabonnement.

Tlf. 61 16 57 67 
post@lyngposten.com

HOVEDGADEN 12 - SDR.OMME

TLF. 42 96 10 11

ELLER BOOK ONLINE PÅ

WWW.WINIA.DK

KIG IND OG SE OM VI HAR EN TID

Gitte Holm
Mary Kay

FEST MAKE-UP
Få lagt en flot make-up inden 
festen, hjemme hos dig selv, hos 
mig eller sammen med veninderne. 

Gitte Holm

HUDPLEJE
Frisk ansigtshuden op med en 
Rense-maske med aktivt kul eller 
en fugt-maske med vitaminer.

forkæl en du holder af 
med en julegave eller 
en gavekalender med 
Mary Kay produkter

20 70 72 77
GitteHolm06@hotmail.com

marykay.dk/consultant/birgitte-holm
FaceBook: Gitte Hudpleje Konsulent Mary Kay

Skriv til 
Lyngposten!

Har du en god nyhed, 
- et godt tip til andre.

- Et læserbrev.
- En oplevelse med din 

forening eller klub, som du 
gerne vil dele.

- Så tøv ikke med at sende 
det til Lyngposten.

Vi  bringer stort og småt, 
indsendt af  borgere, 

foreninger, klubber  og 
erhverv i 7260.  

Send eller ring til:
 post@lyngposten.com 

Tlf. 61 16 57 67
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Flow Your life
V / Charlotte Egdal Sjøgaard
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LYNGPOSTEN
DEN SELVEJENDE INSTITUTION

SDR. OMME

ApS

SDR. OMME

Sdr. Omme Tlf. 75 34 14 08  -  Sdr. Felding Tlf. 55 34 14 08

��������
��������� Tip TopTlf. 75 34 11 49

Mobil 40 34 71 49

MILJØ        ENTREPRENØRSERVICE  APS

Stadion Allé 16 . 75 34 14 29

TØMRER- SNEDKER- & MALERFIRMA

www.refshojbyg.dk

VV i ki k @@  AA d m i n i s t r A t i o nd m i n i s t r A t i o n

For små og større virksomheder

mere end

30 års

erFaring

v/anna-marie Christensen

teleFon 40 52 63 02
email vika@pC.dk

Tlf. 40 28 67 03

Gejls auto
Salg, service og reparation v. Kasper Gejl

A N N I T  T A  H Ø J G Å R D

S Ø N D E R  O M M E

Galleri
Art by 

Lonni Stoltenborg
- Beautiful art

Tlf. 75 34 17 00
v/Stephanie Graugaard

 Sdr. Omme
Borger    Erhverv

   Glæ� lig  Jul  
      & G� t  Nytår

TAK TIL ALLE SOM HAR STØTTET OS I 2024
VI SER FREM TIL ET FORTSAT GODT SAMARBEJDE I DET NYE ÅR 
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Gevinsterne kan afhentes i Multicentret, 
onsdag den 11/12-2024 imellem kl. 18.30-20.00.

Fodboldlotto 2024 
Udtrækninger november

NovemberUdtrækninger:
728
395
556
384
430
64

634
529
538
266
225
157
82

435
390
168
524
408
189
337
98

  1. Præmie  nr.      
  2. Præmie nr.
  3. Præmie nr.
  4. Præmie nr.
  5. Præmie nr.
  6. Præmie nr.
  7. Præmie nr.
  8. Præmie nr.
  9. Præmie nr.
10. Præmie nr.
11. Præmie nr.
12. Præmie nr.
13. Præmie nr.
14. Præmie nr.
15. Præmie nr.
16. Præmie nr.
17. Præmie nr.
18. Præmie nr.
19. Præmie nr.
20. Præmie nr.
21. Præmie nr.

DKK 200,-
DKK 200,-
DKK 200,-
DKK 200,-
DKK 200,-
DKK 200,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-
DKK 100,-

Præmie

Julekrocket i Bøvl I.F.

Billede fra julekrocket i 2023.

I uge 48 i Givskud Oldboys turneringen spillede vores 
2. hold på udebane mod Filskov 2 og vandt 2 – 6. 
Vores 1. hold var oversidder i denne spillerunde, og 
det var noget rigtig skidt for holdet, da vi gennem 
hele turneringen indtil nu, har ligget på første plad-
sen. Men da vi kun var ét enkelt point foran, og Grind-
sted som lå på anden pladsen, vandt over Givskud 1, 
er der blevet byttet lidt om på placeringerne.
Grindsted på første pladsen med 14 point, Sdr. Omme 
1 på anden pladsen med 13 point og Sdr. Omme 2 på 
tredje pladsen med 8 point. 
Men det må vi jo se, om vi ikke kan gøre noget ved 
onsdag den 2. december, når vi skal spille et lokalt 
opgør Sdr. Omme 1 mod Sdr. Omme 2.

I Vestjysk Billard turneringen går det ikke så godt for 
vores 2. hold. 
De taber for mange kampe, og i onsdags var det 
Grindsted 2 de spillede mod, og Grindsted løb med 
sejren på 6 – 2.

Onsdag i uge 49 skal 2. holdet spille på udebane mod 
Tarm 2.
Holdet i Tarm ligger ca. på samme snit som vores 2. 
hold, så der har de en chance for at hente point.

Helt anderledes gik det for vores 1. hold, der spillede 
på hjemmebane mod Ølgod 1, og vi vandt 6 – 2. 
Vi spillede alle 4 på holdet noget fantastisk billard.
Især skal vores første mand Kim roses rigtig meget. 
Han har et års-start snit, der hedder 13,68, men han 
spillede en formidabel kamp med et snit på 26,66.
Jeg som 2. mand spillede også en rigtig god kamp. 
Mit års-start snit hedder 11,61, og jeg spillede kam-
pen med et snit på 18,18. Vores 3. mand John spille-
de også en god kamp og vandt. Hans års-start snit 
hedder 10,48, og han spillede med et snit på 14,28. 
Det var kun vores 4. mand Allan der uheldigvis ikke 
vandt, selvom han også spillede ca. 3,5 point over sit 
snit, men det er ikke så underligt, for hans modstan-
der spillede sit bedste spil indtil nu i år, med et snit 
på godt 17, som er over det dobbelte af hans års-start 
snit.
Så vi er (hele holdet) godt oppe og køre efter en så 
kanon god billard aften.  
Vi var lige kort rykket fra en 3. plads ned til en 5. 
plads, men med sejren over Ølgod er vi tilbage på 3. 
pladsen.

På torsdag skal 1. holdet spille på udebane mod Vide-
bæk 1, og der skal der igen spilles noget rigtig godt 
billard for at hente point.

Mvh. Preben. 
Følg os på vores FaceBook side.

Sdr. Omme Billardklub

- Af Evylin Flugt, fra bestyrelsen i Bøvl I.F.

Vi har i Bøvl idrætsforening haft julekrocket.
Den 24. november kl. 12 startede vi med en dejlig fro-
kost der bestod af sild og carrysalat.
Så fik vi to stk. håndmadder der var købt hos Meny i 
Sdr Omme. De var rigtig gode.

Vi var 12 deltagere og vi havde inviteret vores ven-
skabsklub Arnborg krocketklub.
Vi er jo så heldige, at vi har tre spillere fra Arnborg, 
der har medlemskort hos os, og spiller turnering. Men 
i søndags kom der tre - mere for at spille julekrocket.
De bidrog med snak og spil, vi sang også et par gode 
Bøvl sange.

Vi spillede krocket på tre baner indtil kl. 15.15. Så var 
der kaffe med boller og æblekage, det var dejligt at 
komme ind i det julepyntede klubhus igen.
Vi var meget heldige med vejret, det havde frosset og 
sneet i dagene før, men i går var der 12 graders varme 
og tørvejr, herligt.

Vi vil opfordre alle der har lyst og tid til at komme ud 
at spille krocket, både for motion, men sandelig også 
for det sociale, der er altid plads til flere.
Alle os ældre har godt af udfordringer, og det hjælper 
på hukommelsen. For i krocket er det jo lige så meget 
taktik, som det er spil. Så bare på med støvler og hue 
og handsker. I er meget velkommen. 

Skriv i Lyngposten
om sport og fritid

Har I  lyst til at fortælle om  jeres  
forening eller klub, så bringer vi det gerne. 

Vi bringer også omtale af de arrangementer I afholder. 
- Så tøv ikke med at sende et skriv til  Lyngposten.

E-mail: post@lyngposten.com / Tlf.: 61 16 57 67

- Af Kristina Danielsen.

Så rundede vi fredag 
den 29. november 2024, 
hvor vi igen mødtes i 

Kom med i Luciaoptoget i Sdr. Omme Kirke

Sdr. Omme Kirke til Lu-
cia-øvelse. 
Fire piger fra 0.a og 0.b 
på Sdr. Omme Skole var 
i dag klar, til at øve Lu-

Levende musik
til festen med Ernst
Ernst Larsen 21 28 38 64 / 75 34 17 64
Se mere på www.larsenmusik.dk

ciaoptog i kirken den 13. 
december. 

Som det ser ud på nu-
værende tidspunkt, så 
er der fem piger, som er 
med i optoget. Skulle der 
være nogle drenge el-
ler piger fra 0. klasse og 
op af, så øver vi igen på 
fredag den 6. december i 
kirken kl. 15.30. 
Denne dag er den sidste 
fredag inden selve Lucia 
dag, som er den 13. de-
cember, hvor vi mødes 
kl. 15.30 i kirken, og hvor 
vi måske lige øver et par 
gange, og får vores Lucia- 
tøj på, og så er optoget 
om aften samme dag.

Hvis der sidder nogle 
børn derude, som gerne 
vil være med i optoget 
den 13. december, så 
kom endelig ned i kirken 
på fredag 15.30. 

Har man nogle spørgs-
mål, så er man velkom-
men til at sende mig en 
mail til ”kristinadaniel-
sen1518@gmail.com”.

Ellers håber vi alle på en 
god opbakning til selve 
optoget fredag den 13. 
december kl. 19 i Sdr. 
Omme Kirke.

Rigtig glædelig jul!
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SKO/TORP
ON GOING TOUR

- GRATIS - 
JYDE-FESTIVAL 2025
I KR. HIMMELFART 
LØRDAG 31/5
FRA KL. 13.30
PÅ FESTIVAL-
PLADSEN
- GRATIS ENTRÉ -
    SÅ STØT OS I BAREN

Kandis
35 ÅRS JUBILÆUMTOUR

www.facebook.com/
DeGladeJydersFest

ÅRETS
JULEGAVE IDÉ

SPAR
KR. 000

VI SES
I 2025

DE GLADEDE GLADE
JYDERS FESTJYDERS FEST
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Mange har fulgt med i 
TV udsendelserne “Spor-
løs”, hvor journalist Mette 
Frisk og arkivar Adam fra 
Rigsarkivet finder perso-
ner tilbage i historien. En 
absolut interessant og 
spændende tv udsendel-
se. Det har også anspo-
ret mange til, at søge ef-
ter slægtninge og familie 
hemmeligheder. Siden 
da er Rigsarkivet nær-
mest talt lagt ned med 
3.500 ansøgninger om 
måneden med anmod-
ninger om oplysninger i 
arkiverne.

Jeg forsøger dog selv ved 
eftersøgning i de online 
kirkebøger der findes på 

nettet og finder da også 
mange personer i mit 
stamtræ. Min oldemor på 
min mors side var en liv-
lig og danseglad kvinde, 
som levede ved Erritsø 
og Taulov tæt ved Hinds- 
gavl Slot. Det siges, at 
der kun blev afholdt fest i 
området, hvis Maren kun-
ne deltage, for så var der 
fest i gaden. Det var også 
på den tid, hvor kongerne 
af Danmark tit gik på jagt 
i området, og benyttede 
i den anledning Hinds- 
gavl Slot som bopæl. Når 
Kong Christian d. 9 på 
den tid var på jagt i om-
rådet, så blev der altid 
afholdt fester og det si-
ges, at unge kvinder fra 

området blev inviteret til 
festen.

Ud fra de online kirkebø-
ger kan jeg konstatere, at 
min oldemor på det tids-
punkt fik, som det hed 
dengang, “2 uægte børn”, 
og jeg må så formentlig 
have en tæt relation til de 
kongelige med min livlige 
og danseglade oldemor i 
hendes unge dage.
Det er derfor på sin 
plads, at jeg med den re-
lation til de kongelige får 
udgivet mit Ridderskjold 
som ridder af Danne-
brog. Jeg skriver derfor til 
Kongehuset og anmoder 
om, at jeg udnævnes til 
baron og ridder af Søn-

der Omme Å’s fiskevand 
og jeg finder det pas- 
sende, at mit skjold bliver 
hængt op i Frederiksborg 
Slotskirke ved siden af 
alle de andre. Jeg får dog 
et nedslående besked fra 
Kongehuset, at der for ti-
den er ophængt over 300 
våbenskjold i kirken, som 
stammer helt fra året 
1693, og der er ikke plads 
til flere, men de anbefa-
ler, at jeg kontakter Søn-
der Omme kirkes om en 
ophængning der.

Mit ridderskjold skal op 
og hænge, så en ansøg-
ning sendes straks vi-
dere med anbefalingen 
fra Kongehuset. Der er 

muligvis noget som me-
nighedsrådet har mis-
forstået, idet deres svar 
er, at jeg kan aflevere 
mit ridderskjold i menig-
hedshusets kaffestue, da 
de mangler bakker til se-
nior møderne. Der er vel 
ikke andet at gøre, end at 
acceptere en kaffe bakke 
oplevelse rigere.

Efter 1 1/2 års ventetid på 
Rigsarkivet, fik jeg i går 
kopi af min fødselspro-
tokol som viser, at jeg er 
født lidt for tidligt, og jeg 
ved fødslen kun vejede 
2500 gram, og havde en 
længde på 48 cm. Nor-
mal tallene for babyer er 
3.500 gram og 50 cm.

Da min lillebror går me-
get op i slægtsforskning, 
så sendte jeg ham en kopi 
af min fødselsprotokol, 
og han svarede straks, at 
det undrede ham meget, 
at jeg siden hen kun var 
vokset i længden 4 gan-
ge, men havde taget 40 
gange på i vægt.
Man skal høre meget 
morsom mobning, når 
jeg nu ser så godt ud, 
og er ridder af Sønder 
Omme Å’s fiskevand.

Ole Filip Hansen

Ole’s skriverier...
Ridder af Sønder Omme Å’s fiskevand

- Indsendt af Lonnie
Schultz Madsen, på 
vegne af projektgruppen.

Mandag den 25. novem-
ber blev der afholdt infor-
mationsmøde angående 
Byens Hus. 

Der var i alt 8 tilmeldte, 
så det var ca. det antal vi 
i projektgruppen regne-
de med ville komme. 
Det var muligt at komme 
uden at have tilmeldt sig, 
og det viste sig at være 
rigtig godt, for på selve 
dagen blev det gamle ca-
feteria i Multicentret fyldt 
godt op. I alt 26 interes-
serede kiggede forbi, for 
at høre mere om Byens 
Hus. 
Vi er rigtig glade for, at 
så mange mødte op, og 
støttede op omkring det-
te projekt.

Præsentationsmøde om Byens Hus

Merete Arvad fra Lands-
byrådet bød velkommen, 
og overlod derefter ordet 
til Eva Nielsen, der er for-
mand for Landsbyrådet. 
Eva præsenterede Byens 
Hus, hvad det kan stå for, 
hvad det kan indeholde, 
samt hvordan det kan 
samle byens borgere. 

Her var der tænkt på Ej-
vind Larsens værksted, 
som er det gamle meje-
ri, der ville kunne rumme 
alle de tanker og idéer, 
der er på tegnebrættet. 

Og gode tanker og idéer 
er der mange af. Der blev 
bl.a. fortalt om, at Byens 
Hus er for alle aldre på 
tværs af generationer, 
det bliver et kreativt sted 
med bl.a. knallert værk-
sted, træ- og metal værk-
sted, malerværksted, 

keramikværksted eller 
andet, alt efter hvilke in-
teresser man har. 

Byens Hus skal ikke være 
en konkurrent til andre 
steder i byen, men ønsket 
er, at vi sammen kan spil-
le hinanden gode. 

Efter Eva Nielsens præ-
sentation kom John 
Rendboe, der er fundrai- 
ser, på banen. Han for-
talte om det økonomiske 
aspekt af dette projekt. 
De økonomiske midler 
der skal søges til Byens 
Hus, skal søges gennem 
fonde. Det bliver et stort 
arbejde, som kommer til 
at tage tid. Derudover op-
fordrede han byens bor-
gere til at støtte op om 
projektet, for uden lokal 
støtte er der ingen fonde, 
der er villige til at hjælpe. 

Lokal støtte er netop 
noget af det vi i projekt-
gruppen søger. Det kan 
være alt fra gode idéer til 
at være en del af opstar-
ten af Byens Hus. 
Så hvis du tænker dette 
kunne være noget for dig, 
så tag endelig kontakt til 
Lonni Schultz Madsen 
på tlf. nr.: 28 73 47 41 el-
ler e-mail: ”lonnischultz-
madsen@gmail.com”. 
Vi har brug for al den 
hjælp vi kan få.

Der vil blive afholdt en 
stiftende generalforsam-
ling i starten af det nye år. 
Mere information kom-
mer senere.

Du kan se mere om By-
ens Hus på vores face-
bookside: ”Byens Hus 
Sdr. Omme”.

Projektgruppen består af, fra venstre: Lonni Schultz Madsen, Eva Nielsen, 
Dorte Trøstrup Petersen, Merete Arvad og Helle Lund.

Eva Nielsen præsenterer ideen om Byens Hus.

26 intereserede borgere deltog i informationsmødet om Byens Hus.
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- Tekst og fotos af Ulla
Kronborg, 
formand for Sdr. Omme
Menighedsråd.

Som et nyt tiltag arrange-
rede Sdr. Omme Menig-
hedsråd en eftermiddag 
med overskriften ”Sdr. 
Omme synger julen ind”. 

Billetterne var revet væk 
og kirken var fyldt til sid-
ste plads, der var endda 
indsat ekstra stole, og 
det blev en fantastisk op-
levelse. 

Sdr. Omme sang julen ind

Alle, der optrådte hav-
de en forbindelse til Sdr. 
Omme – og sikke talenter 
byen kan bryste sig af. 
Sdr. Omme Skoles børne-
kor sang kendte og knap 
så kendte julesange, Ste-
fanie Ebbesen og kirkens 
egen kirkesanger Annet-
te Noer Baandrup sang 
et par forrygende soloer, 
inden de sluttede af med 
en duet, der i den grad 
højnede julestemningen. 
Dr. Diesel rockede og gav 
et par julenumre, der næs- 
ten fik taget på kirken til 
at løfte sig. 

Det hele blev kædet sam-
men af Ronnie Flyvbjerg 
Olesen, som gav en mu-
sikalsk slædetur til for-
samlingen. 

Ind imellem numrene var 
der også mulighed for at 
publikum kunne synge 
med på en række kendte 
julesange.

Der var noget for enhver 
smag, og på de tilkende-
givelser menighedsrådet 
fik efterfølgende, er det 
et arrangement, der er 
kommet for at blive. 

BILLUND KOMMUNE:
Forældre til børn i den 
begyndende folkesko-
lealder får i denne uge 
tilsendt et brev med in-
formation om indskriv-
ningsproceduren, så de 
er klar, når de fra den 1. 
januar til den 9. janu-
ar skal indskrive deres 
barn/børn til en af kom-

munens skoler. Og der er 
ikke tale om helt almin-
delige folkeskoler. 
Eleverne eksperimente-
rer og leger sig nemlig 
til læring gennem Playful 
Learning, og forældrenes 
aktive rolle bliver tænkt 
ind i børnenes læring.
For at sikre, at forældre-
ne i Billund Kommune er 

Skal dit barn snart starte i skole?
helt klar, når de til januar 
skal vælge, hvilken fol-
keskole deres barn/børn 
skal skrives op til, har 
skolerne afholdt informa-
tionsmøder med fokus på 
information om den en-
kelte skole.
Her blev forældrene også 
introduceret til Billund 
Kommunes unikke til-
gang til undervisningen, 
hvor eleverne eksperi-
menterer og leger sig til 
læring. Gennem ’Playful 
Learning’ bliver elever-
ne i stand til at generere 
viden og udvikle kom-
petencer i stedet for at 
reproducere viden, som 
den traditionelle under-
visning lægger op til.
”Det er vigtigt for os, at 
forældrene ved, at vi til-

byder noget unikt i Bil-
lund Kommunes folke-
skoler. Gennem Playful 
Learning eksperimente-
rer og leger eleverne sig 
til læring ved at bruge 
fagene tværfagligt. Som 
forælder skal man derfor 
klædes på til at stille en 
anden type spørgsmål, 
end vi selv har været vant 
til fra vores egen skole-
tid. Leg skal nemlig ikke 
forstås som en aktivitet i 
sig selv, eller som sit eget 
skolefag. Leg er et mind-
set, som vi bruger i alle 
skolefag til at lære,” siger 
Stefan Helming Kelstrup, 
skolechef i Billund Kom-
mune.
Ifølge skolechefen er det 
største succeskriterie, at 
alle elever oplever skolen 

som et meningsfyldt sted 
at lære og være – sam-
men med andre, hvor de 
er aktive. Et sted, hvor de 
bliver motiveret, begej-
stret og har tid og plads 
til fordybelse i deres læ-
reprocesser.

Børn og unge bliver
inddraget og lyttet til
Medbestemmelse i un-
dervisningen er vigtigt 
for elevernes læring. Det 
slår en ny rapport fra 
UNICEF, Børnerådet og 
Danske Skoleelever også 
fast.
Derfor er Billund Kom-
munes folkeskoler ind-
rettet på en sådan måde, 
at børn og unge har ind-
flydelse på det undervis-
ningsmateriale, der ar-

bejdes med. Ifølge Trine 
Agerbæk, der er lærer i 
8. klasserne på Vestre 
Skole, er formålet at gøre 
undervisningen endnu 
mere meningsfuld for 
eleverne – og hendes op-
fattelse er, at det er lyk-
kes. Hun siger:
”Vi mærker en meget 
større lyst til læring, og 
vi mærker et større enga-
gement, fordi elevernes 
stemme kommer meget 
mere i spil, når vi starter 
projekterne op. Det vir-
ker simpelthen bare mere 
motiverende, når man 
selv har været med til at 
vælge emnet.” 

Foto: Billund Kommune.
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Vil du være med på holdet?
Vi søger friske folk, der har lyst til at hjælpe med at lave Lyngposten.  
Alder har ingen betydning, det vigtigste er, at du har lyst til at hjælpe. 
Det er en fordel at være lokalkendt, men ikke en betingelse, da man kan 
vælge mellem forskellige opgaver.

Du behøver ikke at kunne det hele
Vi er nogle stykker på holdet, men vi vil gerne være flere. Du må godt, 
men du behøver ikke at kunne lave en færdig avis. Måske er du god til 
at fotografere, til billedbehandling, til at læse tekster, til at skrive artikler, 
lave annoncer eller opsnuse gode historier. - Alt hjælp er kærkommen. 

Tiden bestemmer du selv 
Du bestemmer selv hvor meget tid du vil bruge på det, om du vil arbejde 
dag eller aften, hverdag eller weekend. 

Er det noget for dig?
Har du lyst til at være med på avis-holdet, så tøv ikke med at kontakte 
os, så får vi en snak om det.

Kontakt:
post@lyngposten.com / tlf. 61 16 57 67

Lyngpostens facebookside: facebook.com/lyngpostenn

De lokale byrådspolitikere skriver...
KØRESTOLSTÆNDER OG CIRKUS FOLKETING

CENTRALISERING AF
TANDPLEJEN
Venstre og Socialdemo-
kratiet besluttede (hvis 
ikke før....) på valgaftenen 
i 2021, at lukke landsby-
ernes tandundersøgel-
sesklinikker. Efterfølgen-
de er det besluttet at en 
ny central tandklinik skal 
etableres i Grindsted 
midtby. 
De nye lokaler er belig-
gende på 1. og 2. etage, 
og har en eksisterende 
elevator, som handicap-
rådet har påpeget, er for 
lille til at håndtere de ny-
ere og fysisk større mo-
deller af kørestole, der 
bliver flere og flere af, li-
gesom der ikke er plads 
til en hjælper kan tage 
med, eller at en båre kan 
være i elevatoren. 
Det er man ikke uenige 
i, hverken i administrati-
onen eller de øvrige po-
litiske partier, men man 
foretrækker en løsning, 
hvor eventuel båretrans-
port skal foregå via trap-
perne, og hvor kørestols-
brugere som ikke kan 
benytte den nuværende 
elevator, henvises til be-
handling på regionens 
tandklinik. 
Man siger så, man senere 
vil etablere en ny og stør-
re elevator, hvis det skul-
le vise sig nødvendigt.

På Børne- og Familieud-
valgets møde tirsdag den 
29. oktober skulle vi god-
kende dispositionsforsla-
get for den nye central-
klinik. 
Jeg stillede en række 
spørgsmål til forvaltnin-
gen.
Hvor mange kørestols-
brugere det drejer sig 
om?
Hvad det vil koste at 
etablere en ny og større 
elevator?
Hvad vi betaler for at få 
behandlet på regionens 
tandklinik?
Hvad transportudgiften 
er?
Hvor ofte vi i dag benyt-
ter denne løsning?

Det eneste man på mø-
det kunne besvare var, 
at det ville koste knap to 
mio. kroner at etablere 
en ny elevator. 
Efterfølgende, og inden 
den endelige beslutning 
skulle tages i byrådet, 
leverede administratio-
nen følgende svar til alle 
medlemmer af byrådet.

Man har ikke nogen idè 
om, hvor mange køre-
stolsbrugere det drejer 
sig om. Den gennemsnit-
lige udgift til behandling 
på regionens tandklinik 
er 6.302 Kroner. Borger-
ne skal selv betale ud-
giften til transport, og i 
2023 benyttede vi denne 
løsning 136 gange.

Jeg har den klare hold-
ning, at når vi bygger, skal 
vi gøre det ordentligt. I 
længden er det oftest det 
billigste, og det giver den 
største tilfredshed. 

Senest med Hejnsvig 
Skole har vi set hvor dyrt, 
det kan ende, når man 
udskyder byggeri bare et 
par år. Det kommer til at  
koste Billund Kommune 
et tocifret millionbeløb, at 
Venstre, Socialdemokra-
tiet og Konservative ikke 
ville lytte til mig dengang.

Udgiften på ca. to mio. 
det vil koste at etablere 
en ny elevator med det 
samme, bliver en helt an-
den hvis vi venter til se-
nere, hvor vi ovenikøbet 
skal bygge om på det vi 
laver nu.  Jeg synes hel-
ler ikke det er rimeligt, 
at lave en ny klinik, der 
helt bevidst vil udelukke 
nogle borgere fra at blive 
behandlet lokalt. 
Derfor stillede jeg forslag 
om, at vi etablerer en ny 
elevator med det samme. 
Det blev stemt ned af re-
sten af udvalget.

På byrådsmødet tirsdag 
den 12. november stille-
de jeg så samme forslag 
med følgende argumen-
ter.

1) Det bliver dyrere hvis vi 
gør det senere.

2) Hvis vi gør det nu, er 
det en uforudset udgift, 
der ikke belaster vores 
anlægsramme (Det beløb 
vi må bruge på byggeri 
jvf. rammeaftalen med 
regeringen), hvis vi ven-
ter, er det planlagt byg-
geri, der skal holdes in-
den for anlægsrammen, 
og der er andet byggeri, 
der ikke kan udføres, el-
ler må udsættes.

3) Når vi sender borgere 
til behandling i regionen, 
belaster det vores ser-
viceramme (Det beløb vi 
må bruge på service til 
borgerne jvf. rammeaf-
talen med regeringen).  
Altså vil det begrænse 
det beløb vi kan bruge på 
f.eks. lærere, pædagoger, 
SOSUer eller busruter.

4) Med en gennemsnit-
lig udgift til behandling 
i regionen, der allerede i 
dag ligger på 6.302 kro-
ner, har elevatoren reelt 
betalt sig selv, når den 
har sparet ca. 300 borge-
re for turen til regionens 
tandklinik.

5) Det er ikke rimeligt 
at belaste handicappe-
de borgere med ekstra 
transportomkostninger, 
blot fordi ”vi” vælger at 
centralisere tandklinik-
ken på 1. og 2. sal i Grind-
sted midtby.

Desværre stod jeg helt 
alene med mine syns-
punkter, og blev stemt 
ned af resten af byrådet. 
Efterfølgende har handi-
caprådet klaget over be-
slutningen, som de anser 
for at være i strid med 
lovgivningen på området. 

Jeg kan blot håbe på, det 
viser sig, de har ret, så 
byrådet bliver tvunget til 
at tage den beslutning, 
jeg finder både klogest 
og rigtigst.

FOLKETINGET SOM
CIRCUS
Tirsdagens spørgetime til 
statsministeren var en hi-
storisk en af slagsen. For 
første gang nogensinde 
blev der simultantolket, 

da det grønlandske fol-
ketingsmedlem Aki Ma-
thilde Høgh nægtede at 
tale dansk, men insiste-
rede på kun at tale grøn-
landsk. 
Aki Mathilde Høgh og 
de øvrige medlemmer 
valgt på Grønland og 
Færøerne har, på bag-
grund af Aki Mathilde 
Høghs ønske om at tale 
Grønlandsk i folketings-
salen, længe haft udvi-
det taletid, således at de 
har kunnet holde deres 
indlæg på begge sprog. 
Det var så ikke godt nok 
til damen, der i parantes 
bemærket er født og op-
vokset i Danmark, hvor 
hun også har studeret, 
og som snakker flydende, 
accentfri dansk. 
Der er aldrig andre , hver-
ken tidligere eller nuvæ-
rende folketingsmedlem-
mer fra Grønland eller 
Færøerne, der har haft 
noget ønske om ikke at 
tale dansk i Folketinget. 
Skulle der engang blive 
valgt et folketingsmed-
lem fra Grønland eller 
Færøerne, der har svært 
ved at begå sig på dansk, 
er situationen måske 
anderledes, men her og 

nu er det næsten latter-
ligt at bruge penge på 
at få simultantolket. Kun 
næsten latterligt, fordi 
prisen for permanent si-
multantolkning tilsynela-
dende er svimlende 200 
mio. kroner, og at svine 
så mange penge væk er 
der intet sjovt ved.
Aki Mathilde Høgh bru-
ger simpelthen skamløst 
det danske folketing og 
den danske statskasse til 
at promovere sig inden-
rigspolitisk på Grønland. 
Vores Statsminister, Met-
te Frederiksen, mener 
modsat DanmarksDemo-
kraterne, det er noget af 
det mest fantastiske der 
nogensinde er sket, og at 
man skader både Rigs-
fællesskabet, Danmark, 
EU og Nato, hvis man 
mener, det er spild af 
penge, og at der så vidt 
muligt bør tales dansk i 
det danske Folketing. 

Jeg tror faktisk hellere 
Grønlænderne og Færin-
gene ville have haft 100 
mio. ekstra hver til f.eks. 
deres skoler eller offent-
lige transport end fem-ti 
minutters simultantolk-
ning hver.  

Da Mette Frederiksen re-
torisk spurgte, om man 
virkelig syntes det var i 
orden, som dansk poli-
tiker, at tromle hen over 
politikere fra Grønland 
og Færøerne, tænkte jeg 
umiddelbart to tanker.

1) Det er kun Aki Mathil-
de Høgh, man eventuelt 
tromler hen over ved at 
sige nej til dette cirkus, 
og det synes jeg så-
mænd, er helt fint i den 
aktuelle ”sag”.
2) Hvis danske politike-
re ikke må tromle hen 
over en enkelt urimelig 
og selvpromoverende 
færing, hvorfor må de så 
tromle hen over en hel, 
fuldkommen uskyldig, 
dansk befolkning, og får 
vi mon Store Bededag til-
bage så?

Til sidst vil jeg ønske en 
glædelig jul og et godt 
nytår til jer alle!

Med venlig hilsen
Mogens Jørgensen, 
23234360
Medlem af Børne- og
Familieudvalget for 

Mogens Jørgensen

Skriv til Lyngposten
post@lyngposten.com  / Tlf. 61 16 57 67

www.lyngposten.com
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Britta’s fodpleje

Effektiv fodpleje
v/Britta Frost

Lægeeksamineret fodplejer

Farvergade 13 - 7260 Sdr. Omme

Tlf.: 2296 8812

- Indsendt af Garder 266 262.

I Sdr. Omme har Midtjysk Garderforening sin garder-
stue på Juellingsholmsvej hos Johannes Due.

Garderforeningen holdt lørdag den 23. november sit 
90 år’s jubilæum, med deltagelse af 22 medlemmer 
med damer.

Ved festen afsendte vi en hilsen til Kongen på en sms, 
og 15 minutter efter kom der en sms tilbage med tak 
for hilsenen. 

I løbet af året afholdes forskellige arrangementer, 
blandt andet skydestævner samt besøg hos en af 
medlemmerne.

Alle gamle gardere er altid velkommen til at deltage 
i Midtjysk Garderforening. Formand for foreningen er 
Ulrik Baunsgård.

En gang garder - altid garder

Bålhytten melder juleklar
- Dagplejerne i Sdr. Omme.

- Og vi har indviet nis-
sestien, vi mødtes ved 
skoven, gik efter billeder-
ne der hænger langs sti-
en, og krydsede af efter-
hånden. På vejen rundt 
i skoven så vi masser af 
nisser, kanen med Rudolf 
spændt for, et juletræ 
som vi pyntede med vo-
res hjemmelavede jule-
pynt og til sidst mødte 
vi julemanden. Han sad 
og sov, men vi fik ham 
vækket, til stor fornøjelse 
for de fleste af børnene, 
det blev endnu nemme-
re at nærme sig ham, da 
han fandt sækken frem 
og deri fandt lidt godter, 
som er sponsoreret af 
Meny og 365, som selv-
følgelig blev spist med 
det samme, mens vi sang 
et par julesange for ham. 

Turen gik igen hjemad, 
med børn der var fyldte 
af masser af gode ind-
tryk, som der blev snak-
ket om resten af dagen.

Alle de børn og voksne 
der har lyst til at gå en 
tur på Nissestien og se 
på nisser er velkomne. I 
år er der også kommet 
et juletræ til, hvor I er 
velkommen til at hænge 
jeres hjemmelavede jule-
pynt på.
Vi håber at I vil passe 
godt på nisserne og I er 
meget velkommen til at 
sætte nogle derned el-
lers må I aflevere dem 
hos Pia på Skovvang 
14, så sætter vi dem på 
plads.
Go tur i nisseskoven.

Mange nissehilsner 
Pia og Anita

Nu er det jul igen... 

Så er bålhytten i anlæg-
get klar til jul, melder 
Lucas Hansen.
Der er monteret lyskæ-
der, der er fejet blade ud 
af hytten og af taget, der 
er revet og nusset om 
bålhytten.
Alt sammen begået af de 
frivillige bålhyttenisser 
Stefan Ahm, Peder Jes-
sen og Lucas Hansen.

Skriv til 
Lyngposten!

Har du en god nyhed, 
- et godt tip til andre.

- Et læserbrev.
- En oplevelse med din 

forretning, forening eller 
klub, som du gerne vil dele.

- Så tøv ikke med at sende 
det til Lyngposten.

Vi  bringer stort og småt, 
indsendt af  borgere, 
foreninger, klubber  
og erhverv i 7260.  

Send eller ring til:
 post@lyngposten.com 

Tlf. 61 16 57 67
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Drivhusgasser er flere 
forskellige gasarter, hvor 
kultveilte (eller kuldioxid) 
og metan er de vigtigste. 
Jeg har tilladt mig, at be-
nævne dem som CO2, 
selvom de burde kaldes 
CO2 ækvivalente afhæn-
gig af deres styrke i for-
hold til CO2. 
Problemet med CO2 er, 
at de tillader solens strå-
ler at trænge gennem 
atmosfæren (kortbølget 
stråling), hvorimod tilba-
gekastet, varmestråling 
fra jorden (langbølget 
stråling), til dels bliver 
tilbageholdt af gasserne. 
Forøget udledning for-
øger altså temperaturen. 
Dette medfører så tørke, 
skovbrande eller over-
svømmelser, som vi alle 
har hørt om i løbet af 
året.

Når man søger på nettet 
for udledning, kan man 
finde mange tal for Dan-
marks CO2 udledning. 
Jeg endte med at støt-
te mig til Concito, Den 
Grønne Tænketank. Den 
virker politisk neutral, og 
for mig at se, med en ob-
jektiv fremstilling af vo-
res forbrugsmønster. 

Yderligere medregner 
tænketanken den udled-
ning vi forårsager ved at 
lade varer producere i 
udlandet for derefter at 
importere dem. Den se-
neste rapport er fra 2023.

I dag er udledningen pr. 
verdensborger 6 ton om 
året. 
Parisaftalens (2015) og 
FN’s klimapanel’s scena-
rie for 2030 var, at udled-
ningen skulle halveres 
med det mål, at tempe-
raturen så kun steg 1,5 
grader C. 
Altså en udledning på 3 
ton CO2 pr. verdensbor-
ger.

Concitos tal for Dan-
marks udledning viser, at 
vi i 2023 udledte 74 milli-
oner ton CO2. 
Det svarer til, at hver ind-
bygger udleder 12,9 ton. 
Altså det dobbelte af 
gennemsnitsudlednin-
gen globalt set. 

Siden 2014 er det lykke-
des at reducere udled-
ningen med 3 ton. 
Intet tyder dog på, at 
det skyldes ændret for-
brugsmønster hos den 

enkelte forbruger, men at 
det skyldes udbygning af 
grønne energikilder. 
Vi indtager en plads som 
33. største udleder i ver-
den, altså ikke noget, der 
indikerer foregangsland. 

Concitos klima-fodaftryk 
viser meget godt, hvad 
der specifikt udledes på 
de forskellige områder:

- Transport - 24%: 
Her taler vi ikke blot om pri-
vatbilisme, men også om 
flytrafik, togtrafik og gods- 
transport. 
Som vi alle ved, er flytrans-
porten yderst belastende.

- Fødevarer - 20%: 
Denne gruppe gælder na-
turligvis især landbrug, 
men også restaurantbe-
søg, tobak og drikkevarer. 
Som tidligere nævnt, ind-
går 80% af landbrugets 
areal til animalsk produkti-
on. Man kan måske ændre 
vores kost til plantebase-
rede fødevarer, men vil vi 
det?

- Offentlig sektor - 18%:
Denne gruppe indeholder 
social- og sundhedsvæ-
sen. Her også medicin og 

daginstitutioner - 8%. For-
valtning og militær - 7%. 
Undervisning - 3%.

- Bolig - 13%: 
Materialer til byggeri, ved-
ligeholdelse og reparation, 
vandforsyning og udstyr til 
fritid, have og kæledyr.

- El og varme - 9%: 
El, gas og andet brændsel.

- Kultur og fritid - 3%: 
Varige forbrugsgoder til 
fritid og kultur, aviser og 
bøger.

- Tøj - 3%: 
Indeholder beklædning, 
sko og boligtekstiler. 
Her kan det undre, at netop 
på dette område har der 
været en del debat. Må-
ske fordi der kræves store 
mængder vand i denne in-
dustri, og produktionsste-
derne har små ressourcer 
i områderne.

- Personlig pleje - 2%
- Finanssektor - 2%
- Møbler - 2%
- Elektronik og Hvideva-
rer - 1%

Som ovenstående fortæl-
ler, får vi svært ved at nå 
målene som foregangs-
land, og det vil koste dyre 
lærepenge. Her tænker 
jeg især på PTX-anlæg 
og CO2-opfangning, som 
jeg ikke ser som en løs-
ning. I år har vi allerede 
måtte betale over 2 mia. 
dkr. til udenlandske le-
verandører, når der har 
været vindstille dage, for 
at energinet.dk kunne 
vedligeholde en sikker 
forsyning. 

Vores bilpark med elbi-
ler er eksploderet, og jeg 
håber søreme at netsel-
skaberne kan følge med 
til udbygningen af elnet-
tet. Det vil kræve nogle 
kraftige kabler. Forbruget 
forventes at kræve store 
ressourcer af el i nærme-
ste fremtid. Det forventes 
også, at elforbruget vil 
stige kraftigt på grund af 
AI (Artificial Intelligence 
- på dansk kunstig intel-
ligens) når danskerne for 
alvor begynder at bruge 
mulighederne.

Hvad kan vi så gøre, som 
privatpersoner, hvis vi 
ønsker at hjælpe miljøet? 
Mine tanker går på føl-
gende retningslinjer, som 
jeg prøver på at forfølge:
- Samkørsel til arbejde. 
- Overveje om reparation i 
stedet for nyindkøb kunne 
være relevant.

- Udvide tøjindkøb hos 
genbrug.
- Finde et hjørne i haven til 
haveaffald, i stedet for at 
bruge energi på at køre på 
genbrugspladsen. Det vil 
også gavne biodiversitet.
- Reducere flyrejser til 
fjerntliggende destinatio-
ner.
- Ikke absolut skifte køk-
ken når man overtager et 
nyt hus.
- Udskifte bil nr. 2 med en 
elcykel.
- Købe batteridrevet udstyr 
ved nyindkøb.
- Bevare eller plante træer 

i haven (CO2 opbevaring), 
i stedet for kun at bruge 
skærver, der godt nok ikke 
kræver pasning.
Ja, det bliver ikke nemt 
at være dansker i et land, 
som vil være foregangs-
land. 
Er vi indstillet på at for-
andre vores adfærd så 
radikalt?

I er velkomne til at kom-
mentere på mit indlæg, 
enten ved at skrive til 
Lyngposten på face-
book eller på post@
lyngposten.com.

Danskernes udledning af drivhusgasser

- Af Peter Sigsgaard Sørensen.

Concitos klima-fodaftryk 
viser i procent Danmarks 
CO2 udledning på 
forskellige områder.

Sportsskader  |  Hælspore  |  Iskiassmerter
Slidgigt  |  Hovedpine  |  Skuldersmerter 

Få en ordentlig behandling!

Stadion Allé 11, Sdr. Omme. Tlf. 61 28 21 12

G U L V B E L Æ G N I N G

Har du, din forening eller klub et ønske om at afholde et 
arrangement eller sætte et projekt i gang, til gavn for 
medlemmerne eller byens borgere, men svært ved at 
finde økonomien til det, så kan du søge Lyngposten om 
støtte.
Lyngposten giver økonomisk støtte til almennyttige og 
velgørende formål i postdistrikt 7260 Sdr. Omme. 

I 2022 uddelte Lyngposten 42.000,- og i 2023 
blev der uddelt 50.728,-
Er du i tvivl om du kan søge økonomisk støtte til dit arrange-
ment eller projekt, så ring eller skriv, så får vi en snak om det. 

Støt vores annoncører, det er dem der gør det muligt!
Lyngposten finansieres stort set af annonceindtægter fra an-
noncørerne. Uden deres opbakning, ville det slet ikke være 
muligt at udgive Lyngposten, og det er annonceindtægterne, 
der genererer det overskud, der kan komme dig, foreninger-
ne og klubberne til gavn.

Kontakt Lyngposten på: 
post@lyngposten.com  /  Tlf. 61 16 57 67

Lyngposten støtter lokalt!
Ta’ del i overskuddet...

ANNONCER 
TLF. 61 16 57 67

post@lyngposten.com
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Lørdag i Kr. Himmelfarts-
ferien i år, lancerede Jy-
dekomiteen en jubilæ-
umsfestival i forbindelse 
med jydefestens 50 års 
jubilæum, og det var helt 
gratis at deltage.
På plakaten var Birthe 
Kjær, Nikolaj og Piloter-
ne og Spar 2. Det blev 

en kæmpesucces, som 
gav jydekomiteen blod 
på tanden og allerede 
da besluttede de, at ar-
rangere en Jyde-festival 
i 2025.
Jydekomiteen beståen-
de af Dennis Lauridsen, 
Dennis Refshøj, Allan 
Kjeldsen, Stefan Møller, 

Peter Mortensen og Chri-
stian Nielsen, er da også 
allerede i arbejdstøjet.

Allerede lørdag morgen 
ved jydefesten i år kunne 
jydekomiteen meddele, 
at der var solgt flere drik-
kevarer end i 2023, og 
succeesen fortsatte. De 

frivillige i skydevognen 
kunne melde alt udsolgt, 
og det var nødvendigt 
at køre efter nye forsy-
ninger af drikkevarer, til 
lørdagens jubilæumsfes- 
tival. Alle rekorder blev 
slået. 
Samlet gav jydefesten et 
rekord stort overskud på 

550.000 kr. til fordeling 
mellem de to foreninger 
Sdr.Omme IF og Sdr. Om-
mes Fællesskab.

Hvad jydekomiteen har 
planlagt for De Glade 
Jyders Fest 2025 vil de 
ikke røbe, men en ting er 
sikkert, der bliver afholdt 

en gratis Jyde-Festival 
om lørdagen. Det bliver 
med tre populære bands, 
Gasbox, Sko og Torp og 
Kandis.

En gratis Jydefestival til Sdr. Omme

GASBOX
Danmarks bedste og mest autentiske Kim Lar-
sen-sanger, René Hejdmann, både lyder som og lig-
ner Larsen på stemme og mimik i en sådan grad, at 
man tror det er løgn. René Hejdmann blev i 2023 kå-
ret som vinder af ”Stjerneklar” på DR1.
Der er ingen tvivl om at Kim Larsen var hele Dan-
marks største og mest folkekære spillemand. I næ-
sten 50 år spillede og sang Kim Larsen sig ind i dan-
skernes hjerter - først med Gasolin’ i 70’erne, Bellami 
i 80’erne, Bell*Star i 90’erne og de sidste 24 år med 
Kjukken. Kim Larsen er den kunstner der har spillet 
flest koncerter på dansk jord og musikken lever vi-
dere.
Danmarks bedste Kim Larsen-sanger er i front når 
Gasbox giver publikum en koncertoplevelse fyldt 
med nostalgi, intensitet og personlig indlevelse, der 
er så tæt på den ægte vare som man kan komme. 
...først tror du det er Kim Larsen - så tror du det er 
løgn...

Kandis
- fejrer i 2024 deres 35 års Jubilæum. Det har været 
35 år på en fantastisk musikalsk rejse,-, En fantastisk 
karriere, som foreløbig kulminerede ved ”SMUKFEST” 
sidste år. De har i årenes løb spillet tusindvis af kon-
certer over hele landet og ligeledes mange udenlands 
koncerter og derved fået et kæmpe publikum. Derfor 
har Kandis også gennem hele karrieren været det or-
kester med den længste tourné, som aldrig har været 
afbrudt og derfor er de også med rette blevet kaldt 
”Rejsende I Livsglæde”.
Når Kandis går live på scenen, er det altid med godt 
humør og musikalsk præcision, hvor de serverer en 
perlerække af hits, som vi alle kender, lige fra gen-
nembrudshittet ”En Lille Ring Af Guld”, Grand Prix hit-
tet ”Lonnie Fra Berlin” til ”Det’ Dit Navn” og mange 
andre hits, som alle har været med i toppen af diverse 
hitlister gennem de sidste 35 år. Alle sange som er 
blevet en del af danskernes musikalske DNA.

Sko/Torp
Hårdt arbejde, en særlig stamina og navnlig respekt 
for sit publikum er hemmeligheden bag et langt og 
succesrigt liv på landevejen, for det kræver en del at 
være et af landets mest turnerende bands gennem 
de sidste mange år, og det er Sko/Torp med 80-90 
koncerter om året hvert år.
De der har været med fra starten i 1990, hvor Sko/
Torp nærmest dukkede op ud af ingenting, husker 
debutalbummet On A Long Lonely Night, der med et 
salg på mere end 200.000 eksemplarer satte rekord 
som det bedst solgte danske debutalbum.
Sko/Torp var et af 1990’ernes absolutte største dan-
ske orkestre – blandt andet fordi radioerne ikke kunne 
slippe orkestrets vellyd. Deres sange er uopslidelige 
og står lige så flot i dag som dengang. “Get Ready”, 
“Loser’s Game“ og ikke mindst titelsangen “On A Long 
Lonely Night” er skrevet ind i den danske musikhi-
storie, og Sko/Torp har aldrig haft problemer med at 
spille dem eller nogle andre af deres mange gamle 
hits, for som Søren Sko siger: ”Vi elsker sangene, de 
er en del af vores bagage, og publikum vil gerne høre 
dem, så selvfølgelig spiller vi dem”. 
Netop den respekt for publikums ønsker er meget si-
gende for Sko/Torp. Sko/Torp er på en on going tour 
til landets mange spillesteder. Og i Kr. Himmelfart er 
det Sdr. Omme de gæster.

SKO/TORP
ON GOING TOUR

Kandis
35 ÅRS JUBILÆUMTOUR
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UGENS FOTO: 
Hjælp os med, at vi kan bringe ugens foto? Har I mobil 
eller et kamera med jer, så stop lige op og klips et billede 
fra vores skønne natur eller aktiviteter, som I ser på jeres 
vej. (Er der personer tilstede, så husk at spørge om lov). 
I kan sende billedet og evt. en tekst på email post@lyng-
posten.com, på sms til 6116 5767 eller som besked på 
facebook. Husk at oplyse jeres navn.

UGENS FOTO!

”Dennis Lauridsen højt i træets grønne top”. Billedet er indsendt 
af Lyngpostens husfotograf Jens Peter Secher Johnsen.

Maja Marie Pedersen sender Nordlys over Sdr. Omme fra 
den 10. oktober.

”Super fuldmåne i aften”. Gitte Holm sendte os dette billede 
den 16. november. 

Stemningsbilleder
fra Juletræstænding

Fotos: Jacob Cramer Foss.
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